
PROTOKÓŁ nr XXXIII/2024 
z sesji Rady Gminy Czernice Borowe, która odbyła się 30 stycznia 2024 r. 

w sali widowiskowej OSP w Czernicach Borowych. 

 

Posiedzenie rozpoczęto o godzinie 10:00, zakończono o godzinie 12:31. 

Na stan 15 radnych – obecnych było 14 według załączonej listy obecności.  

W obradach udział wzięli: Wójt Gminy – Wojciech Brzeziński, Skarbnik Gminy – Grażyna 

Pszczółkowska, Zastępca Wójta – Bogumiła Cienkus, Grzegorz Grzelak – Radca prawny, 

Sołtysi – zgodnie z listą obecności.  

 

 

Ad. pkt. 1 
Przewodniczący Rady Gminy – Pan Jacek Bartołd otworzył XXXIII sesję Rady Gminy 

Czernice Borowe i powitał zebranych. Na podstawie listy obecności, stwierdzono, że jest 

wymagane kworum, na 15 radnych obecnych w tej chwili jest 14 i wszelkie podejmowane 

uchwały będą prawomocne. Potwierdzono również obecność używając terminali do 

głosowania.   

 

 

Ad. pkt. 2 
Przewodniczący Rady poinformował, że w tym punkcie będzie przyjmowany porządek obrad. 

Poinformował, że zaproponowany porządek został dołączony do materiałów przedsesyjnych.  

 

Ustalono następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej XXXII sesji Rady Gminy. 

4. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawach: 

4.1. zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Czernice Borowe na 

lata 2024 – 2036, 

4.2. zmiany uchwały nr 341/XXXII/2023 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 21 grudnia 2023 

r. w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej na 2024 rok, 

4.3. zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej im. Św. Stanisława Kostki w Rostkowie, 

4.4. przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania   bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Czernice Borowe w 2024r.”, 

4.5. ustanowienia programu osłonowego ,, Posiłek w szkole i w domu’’ na lata 2024 – 2028, 

4.6. określenia zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy społecznej dla osób objętych 

wieloletnim rządowym programem  „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028, 

4.7. podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania pomocy w zakresie 

świadczeń  z pomocy społecznej  dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek 

w szkole i w domu” na lata 2024-2028, 

4.8. ustanowienia pomnika przyrody, 

4.9. przystąpienia do opracowania „Planu urządzeniowo-rolnego gminy Czernice Borowe”, 

4.10. nadania  Medalu Honorowego Gminy Czernice Borowe, 

4.11. nadania  Medalu Honorowego Gminy Czernice Borowe, 

4.12. upoważnienia Wójta Gminy Czernice Borowe do zawarcia aneksu do umowy najmu 

majątku oświetleniowego oraz do złożenia oświadczenia o dobrowolnym poddaniu Gminy 

Czernice Borowe rygorowi egzekucji w formie aktu notarialnego. 

5. Przyjęcie sprawozdań z pracy Komisji Rady Gminy na 2023 rok (4 komisje). 



6. Przyjęcie sprawozdania z realizacji Programu współpracy Gminy Czernice Borowe w 2023 r. z 

organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego. 

7. Przyjęcie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii za 2023 rok. 

8. Interpelacje radnych złożone na piśmie. 

9. Odpowiedzi na interpelacje. 

10. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy. 

11. Wolne wnioski i zapytania. 

12. Zakończenie obrad sesji. 

 

 

Ad. pkt. 3 
Przewodniczący poinformował, że w tym punkcie przewidziane jest przyjęcie protokołu  

z poprzedniej XXXII sesji Rady Gminy. Poprosił o zgłaszanie uwag.  

 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący poddał pod   

głosowanie przyjęcie protokołu: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 
 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Protokół został przyjęty 14 głosami za. Imienne 

wyniki głosowania stanowią załącznik do protokołu.  
 

 

Ad. pkt. 4.1 
Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Czernice Borowe na lata 2024 – 2036. 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych 

przez Panią Skarbnik. Przewodniczący zarządził dyskusję i zachęcił do zadawana pytań.   

 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały  

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 14  radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 
 

Rada Gminy przyjęła UCHWAŁĘ nr 350/XXXIII/2024 Rady Gminy Czernice Borowe  

z dnia 30 stycznia 2024 r. w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Czernice Borowe na lata 2024 – 2036. Uchwała stanowi załącznik do 

protokołu. 

 



 

Ad. pkt. 4.2 
Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 341/XXXII/2023 Rady Gminy Czernice 

Borowe z dnia 21 grudnia 2023 r. w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej na 2024 rok, 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych 

przez Panią Skarbnik. Przewodniczący zarządził dyskusję i zachęcił do zadawana pytań.  

 

Dyskusji nie było. 

 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

 

Rada Gminy podjęła UCHWAŁĘ nr 351/XXXIII/2024 Rady Gminy Czernice Borowe  

z dnia 30 stycznia 2024 r. w sprawie zmiany uchwały nr 341/XXXII/2023 Rady Gminy 

Czernice Borowe z dnia 21 grudnia 2023 r. w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej na 2024 

rok. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Ad. pkt. 4.3 
Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

podjęcie uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej im. Św. Stanisława 

Kostki w Rostkowie.  

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych. 

Przewodniczący zarządził dyskusję i zachęcił do zadawana pytań. Wyjaśnił, że sytuacja szkoły 

w Rostkowie wielokrotnie była podnoszona do dyskusji przy analizie jej działalności pod kątem 

ekonomicznym i ilości dzieci tam uczęszczających. Przewodniczący przypomniał, że Rada w 

ubiegłym roku upoważniła Wójta do podjęcia działań w celu likwidacji szkoły. Finalnie dziś 

podejmujemy uchwałę intencyjną o zamiarze likwidacji. Przewodniczący Rady zwrócił się do 

Wójta z prośbą o przedstawienie sytuacji szkoły. Wójt Gminy przedstawił obecny stan szkoły, 

to liczba 20 dzieci, w 5 oddziałach szkolnych i 1 przedszkolnym. Nie ma klas 1 i 2 bo nie było 

rocznika, klasa 3 – 4 osoby, 4 – 3 osoby, 5 – 3 osoby, 6 – 3 osoby. Problem z ilością uczniów 

narasta, to placówka w bliskiej odległości Przasnysza, gdzie jest tendencja uczęszczania 

uczniów do przasnyskich szkół. W odpowiedzi na problem demograficzny i organizacyjny 

nauczyciele starali się pozyskiwać uczniów spoza obwodu szkoły. Zmonitorowaliśmy budżet 

szkoły to ponad 1 350 000,00 zł. Dzieci uczęszczających 20, gdzie spoza obwodu szkoły 8 

osób. Naszych gminnych dzieci  w całej szkole jest 12. Wójt poinformował, że rozmawiał  z 

rodzicami i nauczycielami już w roku ubiegłym, którzy zaakceptowali istniejący stan i 

prognozę likwidacji placówki. Analiza sytuacji urodzeń nie wskazuje na napływ uczniów, 

dzieci się rodzi mniej, a niektóre rodziny posyłają dzieci do szkół do Przasnysza. Wójt zapytał 

rodziców, co w sytuacji jeśli szkoła zostanie zamknięta, w roku ubiegłym rodzice podeszli 

merytorycznie do problemu i podzielali pogląd na zmiany i akceptowali podjęcie działań by 

zamknąć szkołę. Wójt rozmowy ponowił w roku 2024. Rodzice dzieci z gminy Czernice 

Borowe złożyli podania z informacją o akceptacji zamknięcia placówki i posłania dzieci do 



innej szkoły. 1 rodzina tylko nie złożyła takiego akcesu, ale mają do tego prawo. Jeśli dziś 

podejmiemy uchwałę odbywa się to przy akceptacji mieszkańców. Teraz musimy zadbać o 

dobre warunki edukacji tych dzieci w innej szkole, zapewniając dobry transport. Planujemy 

zakupić autobus, żeby od nowego roku szkolnego mógł dowozić dzieci z Rostkowa do Czernic 

Borowych. Wójt zaznaczył, że rodzice skarżą się na przewóz dzieci przez przewoźnika, 

zdeklarował zmonitorowanie sytuacji i zwrócenie uwagi na bezpieczeństwo dzieci w trakcie 

przewodu nie tylko przez odpowiednie pojazdy ale też należytą kadrę (opiekunki). Musimy 

zadbać także o infrastrukturę po zamkniętej placówce. Wójt zaznaczył, że nie chce żeby 

budynek niszczał. Jest wola stworzenia zaplecza dla odwiedzających Rostkowo turystów oraz 

stworzenie miejsca edukacji. Pozyskane z polskiego ładu dofinansowanie pozwoli na 

odnowienie obiektu. Powołany jest zespół by stworzyć kompleksowy produkt. Dzisiejsza 

uchwała jest intencyjna, za uchwałą uruchomi się proces konsultacji, z rodzicami, 

nauczycielami, związkami zawodowymi, kuratorium. Uchwała ostateczna o zamknięciu szkoły 

będzie decyzją kolejnej rady. Wójt podsumował, że nie jest dla niego komfortowa sytuacja, 

sam uczył w tej szkole i podejmowanie decyzji w spawie tej szkoły jest wyjątkowo trudne ale 

wobec troski o budżet gminy i warunki w zakresie oświaty na terenie gminu. Nie możemy 

wydawać środków udając, że nie ma problemu. naszą rolą jest podjęcie decyzji racjonalnej i o 

to dziś proszę – podsumował wójt.  

Przewodniczący rady podsumował, że dzisiejsza decyzja jest trudna. Zwrócił uwagę, że 

zamknięcie szkoły zazwyczaj degraduje miejscowość, odniósł się do słów wójta i zaznaczył 

dzisiejsza uchwała, to cały proces, otwierający konsultacje. Dopiero pozytywna opinia kuratora 

oświaty pozwoli na zamknięcie szkoły. Decyzja kuratora jeśli będzie pozytywna potwierdzi 

słuszność naszych dzisiejszych decyzji. Decyzja ma nie tylko względy ekonomiczne ale i 

wychowawcze w stosunku do dzieci. Radny podsumował, że gmina dokłada rocznie dokłada 

do oświaty z budżetu około 3 000 000,00 zł. Przewodniczący Rady poprosił o przemyślenie 

sprawy i zagłosowanie zgodnie ze swoją wolą.  

 

Dalszej dyskusji nie było. 

 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 9 

przeciw    - 1 

wstrzymało się   - 4 

 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 
 

Rada Gminy podjęła UCHWAŁĘ nr 352/XXXIII/2024 Rady Gminy Czernice Borowe  

z dnia 30 stycznia 2024 r. w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej im. Św. 

Stanisława Kostki w Rostkowie. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Ad. pkt. 4.4 
Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania  bezdomności zwierząt na terenie Gminy Czernice Borowe w 2024 r.”.  

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych. 

Przewodniczący zarządził dyskusję i zachęcił do zadawana pytań.  

 



Dyskusji nie było. 
 

 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych  14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 
 

Rada Gminy przyjęła UCHWAŁĘ nr 353/XXXIII/2024 Rady Gminy Czernice Borowe  

z dnia 30 stycznia 2024 r. w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Czernice Borowe w 

2024 r.”. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Ad. pkt. 4.5 
Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie ustanowienia programu osłonowego ,,Posiłek w szkole i w domu’’ 

na lata 2024 – 2028.  

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych. 

Przewodniczący zarządził dyskusję i zachęcił do zadawana pytań.  

 

Dyskusji nie było.  

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 14  radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik  

do protokołu. 
 

Rada Gminy przyjęła UCHWAŁĘ nr 354/XXXIII/2024 Rady Gminy Czernice Borowe  

z dnia 30 stycznia 2024 r. w sprawie ustanowienia programu osłonowego ,, Posiłek w szkole 

i w domu’’ na lata 2024 – 2028. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Ad. pkt. 4.6 
Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków 

za świadczenia z pomocy społecznej dla osób objętych wieloletnim rządowym programem  

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028.  

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych. 

Przewodniczący zarządził dyskusję i zachęcił do zadawana pytań.  

 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 



i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 14  radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 
 

Rada Gminy przyjęła UCHWAŁĘ nr 355/XXXIII/2024 Rady Gminy Czernice Borowe  

z dnia 30 stycznia 2024 r. w sprawie uchylenia uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu 

wydatków za świadczenia z pomocy społecznej dla osób objętych wieloletnim rządowym 

programem  „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028. Uchwała stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

 

Ad. pkt. 4.7 
Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

przyznania pomocy w zakresie świadczeń  z pomocy społecznej  dla osób objętych wieloletnim 

rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych. 

Przewodniczący zarządził dyskusję i zachęcił do zadawana pytań.  

 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik  

do protokołu. 
 

Rada Gminy przyjęła UCHWAŁĘ nr 356/XXXIII/2024 Rady Gminy Czernice Borowe  

z dnia 30 stycznia 2024 r. w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego 

do przyznania pomocy w zakresie świadczeń z pomocy społecznej  dla osób objętych 

wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028. Uchwała 

stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Ad. pkt. 4.8 
Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie ustanowienia pomnika przyrody.   

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych. 

Przewodniczący zarządził dyskusję i zachęcił do zadawana pytań. Przewodniczący Rady 

poinformował, że Nadleśnictwo Przasnysz wystąpiło z wnioskiem o ustanowienie czereśni 

„Ewelina” zlokalizowanej w lesie w Chojnowie pomnikiem przyrody.  

 

Dyskusji nie było. 
 



Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 14  radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 
 

Rada Gminy przyjęła UCHWAŁĘ nr 357/XXXIII/2024 Rady Gminy Czernice Borowe  

z dnia 30 stycznia 2024 r. w sprawie ustanowienia pomnika przyrody. Uchwała stanowi 

załącznik do protokołu. 

 

 

Ad. pkt. 4.9 
Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania „Planu urządzeniowo - rolnego 

gminy Czernice Borowe”. 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych. 

Przewodniczący zarządził dyskusję i zachęcił do zadawana pytań. Stworzenie planu będzie  

w 100% sfinansowane ze środków Samorządu Województwa Mazowieckiego.  

 

Dyskusji nie było. 
 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14  

przeciw    - 0  

wstrzymało się   - 0  

 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 
 

Rada Gminy przyjęła jednogłośnie UCHWAŁĘ nr 358/XXXIII/2024 Rady Gminy Czernice 

Borowe z dnia 30 stycznia 2024 r. w sprawie przystąpienia do opracowania „Planu 

urządzeniowo - rolnego gminy Czernice Borowe”. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

 

Ad. pkt. 4.10 
Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie nadania Medalu Honorowego Gminy Czernice Borowe. 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych. 

Przewodniczący zarządził dyskusję i zachęcił do zadawana pytań. Przewodniczący Rady 

wyjaśnił zasady przyznawania Medalu Honorowego Gminy Czernice Borowe. Uchwała 

dotyczy wniosku złożonego przez Wójta Gminy by uhonorować medalem Ochotniczą Straż 

Pożarną w Czernicach Borowych w stulecie jej istnienia.  

 

Dyskusji nie było. 
 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 



i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 
 

Rada Gminy przyjęła jednogłośnie UCHWAŁĘ nr 359/XXXIII/2024 Rady Gminy Czernice 

Borowe z dnia 30 stycznia 2024 r. w sprawie nadania  Medalu Honorowego Gminy Czernice 

Borowe. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

  

 

Ad. pkt. 4.11 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie nadania  Medalu Honorowego Gminy Czernice Borowe. 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych 

przez Panią Skarbnik. Przewodniczący zarządził dyskusję i zachęcił do zadawana pytań. 

Przewodniczący Rady wyjaśnił zasady przyznawania Medalu Honorowego Gminy Czernice 

Borowe. Uchwała dotyczy wniosku złożonego przez Wójta Gminy by uhonorować medalem 

Ochotniczą Straż Pożarną w Węgrze w stulecie jej istnienia.  

 

Dyskusji nie było. 
 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 
 

Rada Gminy przyjęła jednogłośnie UCHWAŁĘ nr 360/XXXIII/2024 Rady Gminy Czernice 

Borowe z dnia 30 stycznia 2024 r. w sprawie nadania  Medalu Honorowego Gminy Czernice 

Borowe. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

 

Ad. pkt. 4.12 
Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Wójta Gminy Czernice Borowe do zawarcia aneksu 

do umowy najmu majątku oświetleniowego oraz do złożenia oświadczenia o dobrowolnym 

poddaniu Gminy Czernice Borowe rygorowi egzekucji w formie aktu notarialnego.  

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych. 

Przewodniczący zarządził dyskusję i zachęcił do zadawana pytań. Przewodniczący rady 

wyjaśnił, że podobna uchwała była podejmowana na poprzedniej sesji. Notariusz wskazała na 

błędy w aneksie do umowy, stąd konieczność podjęcia nowej uchwały uwzględniającej uwagi 

notariusza.   

 

 



Dyskusji nie było. 
 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych  14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 
 

Rada Gminy przyjęła jednogłośnie UCHWAŁĘ nr 361/XXXIII/2024 Rady Gminy Czernice 

Borowe z dnia 30 stycznia 2024 r. w sprawie upoważnienia Wójta Gminy Czernice Borowe 

do zawarcia aneksu do umowy najmu majątku oświetleniowego oraz do złożenia oświadczenia 

o dobrowolnym poddaniu Gminy Czernice Borowe rygorowi egzekucji w formie aktu 

notarialnego. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  
 

 

Ad. pkt. 5 
Przewodniczący Rady poinformował, że punkt 5 dotyczy przyjęcia sprawozdań z pracy 

Komisji Rady Gminy na 2023 rok (4 komisje). 

 

Przewodniczący zarządził dyskusję.  

Przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie sprawozdania: 

za     - 14  

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0  

 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

 

Rada Gminy przyjęła sprawozdania z pracy Komisji Rady Gminy na 2023 rok (4 komisje). 

 

 

Ad. pkt. 6 
Przewodniczący Rady poinformował, że punkt 6 dotyczy przyjęcia sprawozdania z realizacji 

Programu współpracy Gminy Czernice Borowe w 2023 r. z organizacjami pozarządowymi oraz 

innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego. 

 

Przewodniczący zarządził dyskusję.  

Przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie sprawozdania: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0  

 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

 



Rada Gminy przyjęła sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Gminy Czernice Borowe 

w 2023 r. z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego. 

 

 

Ad. pkt. 7 
Przewodniczący Rady poinformował, że punkt 7 dotyczy przyjęcia sprawozdania z realizacji 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii za 2023 rok. 

 

Przewodniczący zarządził dyskusję.  

Przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie sprawozdania: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0  

 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

 

Rada Gminy przyjęła sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii za 2023 rok. 

 

 

Ad. pkt. 8 
Przewodniczący Rady poinformował, że punkt 8 dotyczy interpelacji złożonych na piśmie – 

takowych nie było.  

 

 

Ad. pkt. 9 
Przewodniczący Rady poinformował, że punkt 9 dotyczy odpowiedzi na interpelacje 

złożonych na piśmie – takowych nie było. 

  

 

Ad. pkt. 10 
Wójt Gminy złożył sprawozdanie z działalności międzysesyjnej. Radni i Sołtysi otrzymali  

to sprawozdanie z materiałami sesyjnymi. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.  

Wójt uzupełnił sprawozdanie międzysesyjne: 

Wójt omówił kwestię zimowego utrzymani dróg, trudną sytuację mieliśmy 20 stycznia br. Tego 

dnia interwencyjnie odśnieżamy drogi, po ustąpieniu wiatru i śniegu odśnieżyliśmy 

kompleksowo wszystkie drogi. Wójt podziękował za współpracę, co wpłynęło na dobrą 

koordynację prac. Problem pojawił się na drogach wyższego rzędu: powiatowych i 

wojewódzkiej. Wójt poinformował, że interwencyjnie gmina odśnieżała i te drogi by umożliwić 

dojazd mieszkańców do domów. Poprzez mnogość zgłoszeń i informację w internecie, 

skutecznie udało się uruchomić odśnieżanie dróg wyższego rzędu. Wójt podziękował 

mieszkańcom na interwencje i pomoc sąsiedzką. Wójt poprosił o dalsze zgłaszanie interwencji 

zimowych do sołtysów, którzy zbierają zgłoszenia ze swoich miejscowości i na bieżąco je 

weryfikują. Wtedy pomoc jest skuteczniejsza. W ślad za śnieżycą i roztopami pojawiły się 

lokalne podtopienia w zlewni rzeki Węgierka. Kilka osób było odciętych od dostępu do drogi 

publicznej. W zlewni tej rzeki od kilku lat organizujemy małą i dużą retencję poprzez troskę o 



zbiorniki retencyjne. Te magazyny wody zniwelowały przepływy wody. Planujemy kolejne 3 

inwestycje na modernizacje stawów w Kosmowie, Borkowie Boksach i Kosmowie. Wnioski 

są w ocenie pozytywnej, w nieodległym czasie podpisane zostaną umowy. Finansowanie jest 

w 100% w przypadki kiedy inwestycja nie wynosi więcej jak 500 tysięcy złotych. Program 

retencji ma być kontynuowany. W przyszłości chcemy objąć programem  modernizacji 

zbiorników wodnych w miejscowości Zembrzus Wielki, Szczepanki. Przygotujemy 

dokumentację na te zbiorniki by złożyć wnioski w momencie ogłoszenia naboru.  

Kolejną sesję rady zaplanowano na marzec. W budżecie gminy należy dołożyć inwestycje 

drogowe. Otrzymaliśmy informację o przygotowywaniu umowy na drogi w miejscowości 

Dzielin – Kolonia, Chojnówka. Po podpisaniu umowy ogłosimy przetargi, ponieważ inwestycje 

należy zrealizować w tym roku. Powstała dokumentacja na drogi w ramach polskiego ładu. 

Jutro lub 1 lutego ogłoszone zostaną przetargi na Zembrzus Wielki, Załogi, Grójec, Olszewiec, 

Nowe Czernice i Zberoż.  

Wójt poinformował, że po wielu monitach do Marszałka, do Zarządu Dróg Wojewódzkich, 

pani Radnej Województwa wpłynęło pismo z deklaracją rozpoczęcia w 2024 r. prac na drodze 

544. Z pisma wynika, że jeśli powiat dokona przekazania dokumentacji na drogę, województwo 

rozpocznie niezwłocznie prace. Samorząd poprosił Wójta o zmonitorowanie aktualnej sytuacji 

na jakim etapie jest dokumentacja techniczna. Powiat nie przekazuje informacji do 

Mazowieckiego Zarządu Dróg. Po rozmowie z wykonawcą Wójt uzyskał informację, że 

oczekiwane jest odstępstwo od usytuowania od kolejki wąskotorowej. Wójt poinformował, że 

operator miał świadectwo bezpieczeństwa na ruch kolejowy, jednak podjęto decyzję, że ruch 

nie będzie prowadzony z uwagi na konieczność wsparcia szybkiej przebudowy i uzyskania 

uzgodnień odstępstwa od kolejki. Z uwagi na brak ruchu łatwiej uzyskać odstępstwo, to 

świadome działanie obliczone na efekt. Gmina na każdym etapie starała się pomóc inwestycji 

i ją przyspieszyć. Od początku akcentowane było przez gminę, że kompetentnym do wydania 

odstępstwa jest gmina, nie inne urzędy. Do końca marca powinno uzyskać się odstępstwo  i 

pozwolenie na budowę. W ślad za tym drogi zostaną oddane do MZDW wraz z dokumentacją 

i rozpocznie się dalszy proces – przetarg. Wójt ponowił prośbę o spotkanie z marszałkiem. 

Marszałek potwierdził, ze w sobotę 3 lutego o godz. 9.00 spotka się z mieszkańcami Czernic 

Borowych. Wójt zaprosił wszystkich na spotkanie. Ma to na celu obejrzenie problemu w terenie 

i zobrazowanie sytuacji. Wójt nadmienił, że fragment drogi w Zawadkach też jest ważny ale 

droga była tam niedawno modernizowana. Fragment w ramach naszej gminy jest zaniedbany, 

sfrezowany i niebezpieczny. Spotkanie będzie krótkie ponieważ o godzinie 10.00 zaplanowano 

kolejne spotkanie z marszałkiem – podpisanie umów na samochody strażackie.  

Wójt poinformował, że na grudniowej sesji podjęliśmy uchwałę w sprawie zmiany planu 

zagospodarowania. Uchwała weszła w życie. Powstała dyskusja, by podjąć się zmiany planu 

zgodnie z nowymi wytycznymi prawodawstwa. Teraz jesteśmy zobligowaniu do uchwalenia 

planów ogólnych w ciągu 2 lat. Koszt około 180 tysięcy złotych. Nasz plan jest z 2003 r. jest 

już nieaktualny na dzisiejsze realia gmin rolniczych, wiele decyzji staje się problematycznych. 

Wójt poprosił o wsłuchanie się w tym zakresie w problemy mieszkańców. Jeśli pojawi się 

wsparcie finansowe na ten cel gmina z niego skorzysta, jeśli nie musimy rozważyć czy w tym 

momencie stać nas na podjęcie działań.  

Wójt poinformował, że oczekujemy na wytyczne dotyczące bonu pro frekwencyjnego. KGW 

dostaną środki wprost na swoje organizacje. Dobrze byłoby wspólnie przedyskutowywać 

potrzeby. Pojawiają się oddolne inicjatywy dzieci z prośbą o rozszerzenie oferty zajęć 

pozalekcyjnych. Chcemy poszerzyć ofertę w szkołach. Chcemy także wsłuchać się w potrzeby 

seniorów. Samorządy powołują rady seniorów, co należy oddać pod rozwagę, czy nie utworzyć 

takiej rady u nas. Podobnie radę młodzieżową, która chętnie dzieliłaby się swoimi pomysłami. 

Wójt poinformował, ze 7 kwietnia odbędą się wybory samorządowe. Pojawił się kalendarz 

wyborczy. Wójt przekazał informację, że na naszej stronie w zakładce dla mieszkańca będą 



publikowane wszystkie informacje na temat organizacji wyborów. Termin rejestracji 

komitetów wyborczych upływa już na początku lutego. Komisarz Wyborczy w Ciechanowie II 

dokonuje rejestracji komitetów wyborczych.  

 

 

Ad. pkt. 11 
Wolne wnioski i zapytania. Przewodniczący Rady poinformował, że w tym punkcie porządku 

obrad przewidziane są wolne wnioski i zapytania. Zachęcił do zabierania głosu.  

Sołtys Chrostowa Wielkiego poinformował, że poprzednią sobotę odbyła się msza święta w 

intencji śp. Jerzego Gadomskiego. Przekazał podziękowanie od proboszcza i rodziny Pana 

Sołtysa za złożone ofiary. Sołtys poprosił o oznaczenie miejscowości tablicami informacyjnymi 

o numerach posesji, wzorem oznakowania innych miejscowości.  

Przewodniczący Rady poinformował radnych o konieczności złożenia oświadczeń 

majątkowych. W tym roku złożenie oświadczenia za rok 2023 zbiega się w podobnym terminie 

z oświadczeniem na zakończenie kadencji. Radny zobowiązany jest złożyć oświadczenie na 

koniec kadencji do dnia 29 lutego 2024 r. oraz oświadczenie za 2023 r. do 30 kwietnia 2024 r.  

 

 

Ad. pkt. 12 
Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy zamknął XXXIIII sesję Rady 

Gminy Czernice Borowe. 

 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

 

Protokołowała 

Monika Łukasiak 
 

  


